
Protokół Nr IV/15 

z IV zwyczajnej sesji Rady Gminy Grabowo odbytej w dniu 31 marca 2015 r.  

w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. 

Początek posiedzenia - godzina 10.00, zakończenie - godzina 12.45. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy p. Mirosława Pogorzelska, protokołowała 

p. Anna Świrydowicz. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu). 

Sołtysi i osoby zaproszone na sesję - według załączonych list obecności (listy obecności stanowią 

załączniki nr 2 i 3 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. p. Andrzej Piętka –Wójt Gminy, 

2. p. Marek Cwalina - Z-ca Wójta Gminy, 

3. p. Edyta Mosakowska - Skarbnik Gminy, 

4. p. Zofia Sowul – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie, 

5. p. Mariusz Andrzejczyk - Podinspektor , 

6. p. Izabela Konopka – Podinspektor. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Przedstawienie Sołtysów Gminy Grabowo wybranych na kadencję 2014-2018. 

4. Informacja Komendanta Powiatowej Policji w Kolnie o stanie bezpieczeństwa na terenie 

Gminy Grabowo w I kwartale 2015 r. 

5. Sprawozdanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie: 

a) z realizacji  zadań z zakresu wspierania  rodziny i systemu pieczy zastępczej  za 2014 

rok, 

b) z realizacji zadań gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na terenie gminy Grabowo na lata 2013 – 2020 za 

okres od stycznia do grudnia 2014 roku, 

c) z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie za 2014 r. 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grabowo w 2015 roku, 

b) przystąpienia Gminy Grabowo do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Kraina 

Mlekiem Płynąca”, 

c) ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli 

pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i 

form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, 

d) zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie, 

e) przyjęcia harmonogramu działań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Grabowo na lata 2015-

2020, 



f) ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy 

Grabowo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2015 rok. 

8. Zapytania, wolne wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przebieg obrad: 

Ad. 1. IV zwyczajną sesję Rady Gminy Grabowo otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy - p. 

Mirosława Pogorzelska, która na podstawie listy obecności radnych, stwierdziła prawomocność 

do podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady przedstawiła radnym proponowany porządek 

dzienny obrad i zapytała o uwagi dotyczące przedstawionego porządku. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do proponowanego porządku dziennego obrad. 

 

Ad. 2. Protokół z III sesji został przyjęty przez Radę Gminy w zapisanym brzmieniu. 

 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

15 radnych, za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w zapisanym brzmieniu głosowało 15 

radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 3.  Głos w tym punkcie zabrał p. Andrzej Piętka – Wójt Gminy Grabowo, który 

poinformował, że w wyborach organów sołectwa zostali wybrani Sołtysi na kadencję 2014-2018. 

Przedstawił nowo wybranych sołtysów i złożył gratulacje społecznego zaufania, wręczając 

pamiątkowe listy gratulacyjne. 

Ponadto, poinformował sołtysów o planowanym w miesiącu maju br. spotkaniu w sprawie zasad 

funkcjonowania funduszu sołeckiego. 

 

Ad.  4. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Podinspektora Artura Żebrowskiego I Zastępcę 

Komendanta Powiatowej Policji w Kolnie o przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji stanu 

bezpieczeństwa na terenie gminy Grabowo w I kwartale 2015 roku. 

Podinspektor Artur Żebrowski podziękował w imieniu Komendanta za zaproszenie. 

Poinformował, że na 31 marca 2015 r. w KP Policji w Kolnie zatrudnionych jest 68 

funkcjonariuszy policji, w tym 18 – to pracownicy cywilni. W okresie trzech pierwszych miesięcy 

2015 roku, na terenie gminy Grabowo odnotowano 8 przestępstw, z których 2 - to kradzieże 

/Gnatowo – 2 piły spalinowe;  6 bel sianokiszonki wprost z łąki/ i 6 – kwalifikowane jako inne 

/przemoc w rodzinie, nie alimentacja, spory rodzinne i sąsiedzkie/.  

Ponadto, odnotowano 53 wykroczenia drogowe, za które nałożono mandaty karne. 

W 2015 r. nie odnotowano żadnego wypadku drogowego, jedynie 4 kolizje drogowe oraz 

stwierdzono 23 przypadki nietrzeźwych kierujących /kierowcy, rowerzyści/. 

P. Podinspektor stwierdził, iż analizy potwierdzają zmniejszenie wykroczeń drogowych w 

stosunku do lat poprzednich. 

W przypadkach interwencji, dotyczyły one nieporozumień rodzinnych bądź sąsiedzkich. 

Czas reakcji Policji w Kolnie, na zgłoszone zdarzenia, wyniósł średnio 12 minut 25 sek., przy 

czym w reakcji na zgłoszenia dla Gminy Grabowo – 12’15 sek. 

Działania Policji to również szeroko zakrojone działania prewencyjne, w szczególności kierowane 

do dzieci i młodzieży szkół na terenie Powiatu Kolneńskiego; zaprosił również do współpracy 

szkoły z terenu gm. Grabowo. 

Wystosował również apel, aby w okresie niekorzystnych warunków atmosferycznych zgłaszać 

przypadki osób pozostających bez opieki. 

 W końcowym wystąpieniu odczytał list Komendanta Powiatowej Policji w Kolnie o 

udzielenie wsparcia finansowego Gminy Grabowo na zakup samochodu terenowego /do pracy w 

trudnych warunkach terenowych/, którego koszt zakupu oscyluje w granicach 190 tys. zł. 



 Przewodnicząca RG podziękowała za wystąpienie oraz zapytała zebranych o uwagi i 

zapytania do przedstawionych informacji. Żadnych uwag nie było.  

 

Ad. 5. P. Zofia Sowul przedstawiła kolejno sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Grabowie w zakresie: 

a)  realizacji  zadań z zakresu wspierania  rodziny i systemu pieczy zastępczej  za 2014 rok 

(załącznik nr 4 do protokołu); 

- Uwag nie zgłaszano. 

 

b)  realizacji zadań gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie na terenie gminy Grabowo na lata 2013 – 2020 za okres od 

stycznia do grudnia 2014 roku. (załącznik nr 5 do protokołu); 

Radny Rafał Sierzputowski zapytał: czy w gminie jest program opieki OPS nad osobami 

samotnymi starszymi, czy są zgłaszane i kto może zgłaszać takie osoby?  

P. Kierownik odpowiedziała, że są osoby starsze zgłaszane do objęcia wsparciem OPS, każdy 

może zgłosić osobę wymagającą pomocy a szczegóły informacji można uzyskać od pracowników 

OPS. 

c) działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie za 2014 r. (załącznik nr 6 do 

protokołu). 

- Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 6a. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grabowo na 2015 rok  przedstawił i 

uzasadnił konieczność jej podjęcia Podinspektor UG - p. Mariusz Andrzejczyk (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  

 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji 

o projekcie powyższej uchwały (Opinia Nr 2/8/15 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grabowo 

na 2015 rok (Uchwała Nr IV/15/15 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

15 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 6b.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Grabowo do Stowarzyszenia Lokalna 

Grupa Działania „Kraina Mlekiem Płynąca” oraz warunki jej działania (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu).   

 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji 

o projekcie powyższej uchwały (Opinia Nr 2/9/15 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Radny Marek Zielonka  zapytał - czy wiadomo czy Fundacja musi się rozliczyć ze swej 

działalności i czy przystąpienie jest warte ponoszonych nakładów? 

W odpowiedzi głos zabrał Wójt Gminy, poinformował, że w minionym okresie korzystaliśmy ze 

środków finansowych  Fundacji i otrzymaliśmy kwotę dofinansowania w wysokości ok. 60 tys. 

złotych na place zabaw oraz ok. 60 tys. zł na remonty świetlic-remiz. Jako członkowie 

Stowarzyszenia LGD „Kraina Mlekiem Płynąca” będziemy również mieli wpływ na rozdział 

środków finansowych z programów unijnych.  

Innych wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 



W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Grabowo 

do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Kraina Mlekiem Płynąca” (Uchwała Nr 

IV/16/15 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

15 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 6c. Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za 

kształcenie nauczycieli pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz 

specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu).   

 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji 

o projekcie powyższej uchwały (Opinia Nr 2/10/15 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnych kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane (Uchwała Nr IV/17/15 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

15 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 6d. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji 

o projekcie powyższej uchwały (Opinia Nr 2/11/15 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany statutu Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Grabowie (Uchwała Nr IV/18/15 stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

15 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 6e. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia harmonogramu działań Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Grabowo  na lata 2015-2020 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu).  

 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji 

o projekcie powyższej uchwały (Opinia Nr 2/12/15 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia harmonogramu 

działań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Grabowo  na lata 2015-2020 (Uchwała Nr IV/19/15 stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu). 



Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

15 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 6f. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych na terenie Gminy Grabowo (projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu).  

 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji 

o projekcie powyższej uchwały (Opinia Nr 2/13/15 stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Grabowo (Uchwała Nr IV/20/15 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

15 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2015 rok oraz zasadność 

ich wprowadzenia przedstawiła Skarbnik Gminy - p. Edyta Mosakowska. Szczegółowo omówiła 

załącznik nr 3 do projektu uchwały (projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu).  

Poinformowała również, odnosząc się do zapytania na posiedzeniu Komisji Gospodarczej i 

Finansów, że kwota 13.776 złotych, ujęta w wydatkach na drogę Golanki, stanowi zapłatę 

geodecie za podział działek we wsi Golanki, zgodnie z umową – zleceniem. 

 

Radny P. Marek Zielonka zwrócił się z pytaniami: 

- zmniejsza się wydatki na zakup energii – czy zostały w budżecie źle zaplanowane? 

- czy źle zaplanowano wydatki na zakup materiałów ? 

- jeśli chodzi o Z-cę Wójta – skąd znalazły się środki na wynagrodzenie ok. 100 tys. rocznie (czyli 

w ciągu kadencji ok 400 tys. zł) a było mówione, że nie ma środków na naprawę mostu w 

Konopkach Białystok? 

W odpowiedzi na powyższe głos zabrała p. Edyta Mosakowska – Skarbnik Gminy informując 

zebranych, iż na dzień 30 stycznia 2015r. posiadała taką wiedzę i tak przedstawiła stan środków 

budżetowych, a co do środków na wynagrodzenie z-cy wójta, stwierdziła, że zawsze w budżecie 

są zabezpieczone środki rezerwowe. 

P. Wójt Gminy stwierdził, że  już od wyborów zapowiadał zatrudnienie osoby, której będzie ufał, 

która zajmie się pozyskiwaniem kompleksowo środków unijnych oraz będzie pełnić zastępstwo 

podczas nieobecności Wójta.  

W sprawie mostu przyjęto uzgodnienia, że w dalszym czasie będzie to zadanie pierwszoplanowe. 

 

Radna, Ewa Szwedo stwierdziła, że pomimo braku funduszy dyrektor Gminnego  Ośrodka 

Kultury w Grabowie zatrudnił pracownika na etat. 

 P. Wójt odpowiedział, iż osoba ta zatrudniona była dotychczas na umowie –zleceniu, a obecnie 

zatrudniona jest na 3-miesięczny okres próbny i jeżeli nie spełni nałożonych obowiązków umowa 

nie zostanie przedłużona. 

 

Po dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są inne zapytania do przedstawionego 

projektu zmian w budżecie gminy na 2015 r. 

Innych wniosków i zapytań nie było. 

 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji 

o projekcie powyższej uchwały (Opinia Nr 2/14/15 stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 



Przedstawiony projekt uchwały poddano głosowaniu. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Grabowo na 2015 rok (Uchwała Nr IV/21/15 stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

15 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych; głosujących przeciw - było 2 

radnych i 1 radna wstrzymała się od głosowania. 

 

Ad. 8. W tym punkcie obrad poruszono następujące sprawy: 

1) p. radny Zielonka Marek zwrócił się do p. Wójta, aby rezerwę budżetową przeznaczał na 

zadania gminy; 

2) p. radny Górski Kazimierz stwierdził, że Zastępca Wójta w urzędzie jest potrzebny do 

wspierania Wójta oraz zastępstw podczas jego nieobecności; 

3) p. sołtys wsi Świdry Podleśne -Karczewski Paweł zwrócił się z prośbą o przedstawienie na 

następnej sesji wysokości środków wpłacanych przez gminę na rzecz Unii; 

4) w kwestii sprzątania śmieci przy cmentarzu grzebalnym p. Stanisław Wróbel 

poinformował obecnych, że ks. Proboszcz złożył deklarację na odbiór odpadów, a Gmina 

podjęła działania o oczyszczenie boksu przycmentarnego. 

W tym temacie p. Wójt zaproponował przeprowadzenie rozmowy z ks. Proboszczem w 

obecności przedstawicieli rady gminy, rady parafialnej i władz gminy. 

P. Przewodnicząca RG zaproponowała zaproszenie ks. Proboszcza na następną sesję. 

       5) p. sołtys wsi Łebki Małe – Katarzyna Wiśniewska zwróciła się z prośbą do uczestników 

sesji o poparcie jej kandydatury w wyborach do Izb Rolniczych. 

Ad. 6. Ze względu na wyczerpanie porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy p. Mirosława 

Pogorzelska zamknęła IV sesję Rady Gminy Grabowo. 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Świrydowicz            Mirosława Pogorzelska 

        

         

 


